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L’Associació de Dones d’Andor-
ra (ADA) ha dissenyat una cam-
panya de prevenció i detecció de 
la violència de gènere, sota el le-
ma central Podries ser tu, pel 25 
de novembre, Dia internacional 
per a l’eliminació de la violència 
envers les dones. Així, hi ha orga-
nitzat per avui una trobada a les 
19.30 hores a la sala d’actes de 
Morabanc. Els participants que 
debatran sobre la Detecció i pre-
venció de la violència de gènere en 
la taula rodona moderada per la 
vocal i responsable de comuni-
cació de l’ADA, Gemma Rial, són 
la psicòloga i especialista en vio-

lència de gènere Elsa Rodríguez; 
el psiquiatra clínic Joan Escoter, 
i l’agent de Policia del grup de de-
licte contra les persones Dolors 
Artuñedo. 

L’objectiu de la campanya 
promoguda per l’ADA vol acon-
seguir remoure consciències i 
acompanyar aquelles dones, que 
molt sovint i malauradament, 
queden paralitzades per la por, 
paralitzades per aquell senti-
ment de culpabilitat, siguin de 
l’edat que siguin, de tots els per-
fils socials i que són incapaces de 
denunciar. H
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SDP titlla d’«electoralistes» les 
propostes de DA sobre l’habitatge
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Progressistes-SDP titlla les 
propostes de Demòcrates 
per Andorra (DA) d’«electo-
ralistes», i els qualifica d’«ir-

responsables». En aquest sentit, la 
secretaria d’organització, Elisabet 
Zoppetti va assenyalar ahir durant la 
roda de premsa del partit que «la in-
acció del Govern ha agreujat molt la 
situació», i que ara es limiten a fer «de-
claracions de bones intencions i cal-
mar l’opinió pública». A més, va con-
siderar que les mesures no «demos-
tren donar solució als habitants».

La secretaria d’organització va de-
clarar també que l’Executiu ha tin-
gut quatre anys de legislatura per so-
lucionar l’afer de l’habitatge i que 
«ara no és el moment perquè en el 
que queda de legislatura ja no tenen 

33 Naudi, Zoppetti i Roig durant la roda de premsa, ahir.
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Zoppetti assenyala que després de quatre anys de legislatura no és el moment de proposar solucions
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temps de fer res». Relacionat amb ai-
xò, Zoppetti va destacar que aquesta 
problemàtica hi és des de fa 12 anys. 

L’exconseller general, exminis-
tre d’Interior i actual militant de Pro-
gressistes-SDP, Víctor Naudi, també 
va participar en la roda de premsa. 
En aquest sentit, va assenyalar que 
«la situació no ha millorat sinó que 
ha empitjorat», i la considera molt 
preocupant. D’altra banda, Naudi va 
assenyalar que en el programa d’SDP 
del 2019 ja van anunciar que calia 
pal·liar els efectes de l’encariment i 
la manca de disposició de l’habitat-
ge de lloguer. Per això, des del partit 
van fer propostes per pal·liar aquest 
problema, però «el Govern i DA van 
fer cas omís». 

Pel que fa a la Taula d’Habitatge 
del dilluns, Naudi va destacar que 
«Espot ha passat la pilota al sector pri-
vat, però són ells qui han d’establir 

mecanismes de control i d’admissió 
per a les famílies». També va desta-
car que és possible anar a buscar un 
preu de lloguer ideal, que hauria de 
ser d’entre un 30 i un 33% del sou. A 
més, va assenyalar que els comuns 
tenen un pes important, ja que po-
drien reduir les taxes de construcció.

D’altra banda, el membre de l’exe-
cutiva del partit Josep Roig va fer èm-

fasi en el fet que la qüestió de l’habi-
tatge es pot solucionar, «però falta 
voluntat i un Estat fort que reguli, es-
tablint un índex de preu de referèn-
cia o un topall d’augment del preu 
dels lloguers». Roig, igual que Zop-
petti, va afirmar que el conflicte amb 
l’habitatge ve lluny, ja que en els in-
formes del CRES «l’any 2019 el posa-
ven sobre la taula com un dels tres 
principals problemes» del país. 

Finalment, els membres del par-
tit van comentar la manca d’allot-
jament que hi ha actualment per 
als treballadors de temporada. Ai-
xí, Roig va dir que «s’ha normalitzat 
aquesta situació molt delicada, que 
al nostre país no s’hauria de perme-
tre». Per la seva part, Zoppetti va des-
tacar que «el problema dels tempo-
rers és un símptoma més del de l’ha-
bitatge, el qual s’està mirant sense 
posar solució». H
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López pregunta per 
l’aplicació de l’IRPF i de l’IS

El PS i Independents volen 
informació sobre el Bici Lab 

El president del Grup Parlamenta-
ri Socialdemòcrata, Pere López, ha 
presentat diverses preguntes sobre 
l’aplicació de l’Impost sobre la Ren-
da de les Persones Físiques (IRPF) i de 
l’Impost de Societats (IS). Les pregun-
tes, a ser respostes per escrit per part 
del Govern, persegueixen conèixer 
la liquidació i les deduccions aplica-
des de manera desglossada. 

Pel que fa a l’Impost de Societats, 
es demana un quadre resum de les 
liquidacions dels exercicis fiscals 
compresos entre el 2012 i el 2021 

(inclosos) que tributen al règim ge-
neral que inclogui la base total de 
tributació, l’import total de les de-
duccions aplicades a la base de tri-
butació i l’import de les deduccions 
aplicades a la quota. Així mateix, es 
demana pels imports totals de de-
duccions pendents d’aplicar a data 
de 31 de desembre del 2021.

López també vol la informació re-
lativa als règims especials previstos 
en la normativa de l’IS. Així, dema-
na un quadre resum per a cada rè-
gim especial en el que es desglossi la 
base que resultaria si s’apliqués el rè-
gim general, i la que resulta de l’apli-
cació del règim especial.

Pel que fa a l’Impost d’Activitats 
Econòmiques i l’Impost sobre la Ren-
da de les Persones Físiques, el presi-
dent del PS demana els quadres re-
sum de liquidacions de l’impost que 
grava les activitats econòmiques en-
tre el 2012 i el 2021, incloent la ba-
se total de tributació, l’import de les 
deduccions, i l’import recaptat. H

El president del PS 
demana els quadres 
resum de les liquidacions 
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Un crèdit extraordinari de 150.000 
euros per poder fer front als treballs 
complementaris de les obres d’ade-
quació no previstos inicialment en 
el projecte Bici Lab Andorra, que s’ha 
d’aprovar a la propera sessió del Con-
sell de Comú d’Andorra la Vella un 
cop ja s’ha inaugurat, ha motivat els 
consellers del Partit Socialdemòcra-
ta + Independents a entrar una de-
manda d’informació per conèixer el 
cost global de l’equipament.

En la demanda d’informació en-
trada, primer de tot els consellers de 

Els grup sol·licita al comú 
de la capital el cost global 
de l’equipament
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PS+Independents al Comú d’Andor-
ra la Vella pregunten pels treballs 
complementaris que cal realitzar 
a la instal·lació, i si ja s’han realit-
zat demanen conèixer en què han 
consistit aquests treballs i quins 
han requerit la part més important 
de la despesa. A més, demanen que 
si es tracta d’una modificació del 
projecte constructiu inicial per tal 
d’adaptar-lo a la ubicació prevista 
qui s’hauria de fer càrrec d’aquestes 
despeses complementàries.

Finalment, des del grup social-
demòcrata s’aprofita la demanda 
d’informació per sol·licitar els cos-
tos totals que ha suposat la concep-
ció, l’execució, la implantació, les 
despeses de personal, i la posada en 
funcionament del projecte Bici Lab 
Andorra. H

«El problema dels 
temporers és un símptoma 
més de l’habitatge, el qual 
s’està mirant sense posar 
solució»

ELISABET ZOPPETTI
SECRETÀRIA D’ORGANITZACIÓ

L’objectiu és aconseguir 
remoure consciències i 
acompanyar les dones
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